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Evaluarea Instituţională a Universităţii „Dunărea de Jos” din Galaţi

- Raportul studenţilor – 

Reprezentanţii studenţilor din cadrul comisiei ARACIS pentru evaluarea instituţională a 

Universităţii  „Dunărea de Jos” din Galaţi,  Virgil  Smărăndoiu din cadrul Universităţii  „Babeş 

Bolyai” din Cluj Napoca şi Ştefan Theodor Şerban din cadrul Universităţii din Oradea, în urma 

vizitei din perioada 11 – 13.06.2008, am participat la toate etapele procesului de evaluare  în 

ceea  ce  priveşte  standardele  şi  indicatorii  de  performanţă  ARACIS  pentru  evaluarea 

instituţională în vederea evaluării externe a calităţii în educaţie. 

Astfel, subscriem la cele prezentate în raportul comisiei, şi alături de acestea, dorim să reţinem 

următoarele:

• În ceea ce priveşte IP.C.5.1.1, disponibilitatea resurselor de învatare, menţionăm că am 

vizitat  biblioteca  instituţiei,  unde  am  discutat  cu  conducerea  bibliotecii.  Am  fost 

informaţi că fondul de carte cuprinde în jur de 450.000 de volume. Considerăm că un 

număr mai mare de volume, ar facilita posibilitatea studenţilor de a accesa bibliografia 

pentru  cursuri.  De asemenea  studenţii  de  la  anumite  facultăţi  întâmpină  dificultăţi  în 

procurarea suporturilor de curs, pentru că nu toate aceastea se regăsesc şi în biblioteca 

instituţiei.

• Urmărind indicatorul IP.C.5.1.4, cu privire la serviciile studenţeşti  am reţinut în urma 

discuţiilor cu studenţii, că baza materială a facultăţii de sport, este deficitară la câteva 

capitole,  cum ar  fi  una  dintre  cele  două  săli  de  sport  care  este  neutilizabilă  pentru 

activităţi  sportive,  aceasta  fiind transformată  în  depozit.  Apreciem că există totuşi  un 

proiect de refacere a bazei sportive a instituţiei, inclusiv a terenurilor de sport. 

• În cadrul vizitei de evaluare, am găsit şi unele exemple de bună practică, apreciabile, din 

partea instituţiei. Astfel, am constatat performanţele atinse de serviciul social atât în ceea 

ce priveşte dotarea logistică modernă cât şi cele cu privire la managementul serviciului. 

Am  vizitat  mai  multe  cămine  studenţeşti,  şi  am  observat  că  au  avut  loc  lucrări  de 

reabilitare ale acestora. De asemenea cantina instituţiei, pune la dispoziţia studenţilor un 



meniu variat, la preţuri modice. Am vizitat spălătoria şi centrala termică a campusului, 

ambele fiind modernizate la standarde ridicate. 

• În urma întâlnirii cu principalii angajatori de pe piaţa forţei de muncă locale, am aflat că 

există un parteneriat de tradiţie între instituţie si posibilii angajatori atât din mediul privat 

cât  şi din cel  al administraţiei  locale.  Locurile de practică sunt asigurate în special în 

domeniul  bancar  şi  tehnic  precum  şi  în  cadrul  instituţiilor  publice  locale.  Conform 

discuţiilor avute cu angajatorii, am apreciat că există un număr important de studenţi care 

efectuează  stagii  de  practică  şi  se  angajează  după  absolvirea  studiilor,  la  aceştia. 

Menţionăm că o parte dintre angajatori consideră ca fiind necesară o mai mare implicare 

a acestora în conceperea curriculei de studiu pentru ca aceasta să fie mai strâns corelată 

cu nevoile pieţie forţei de muncă. 

• Studenţii afirmă că există un sistem de evaluare a cadrelor didactice de către studenţi, 

referitor la indicatorul IP.C.4.1.3, dar că există cazuri în care această evaluare are loc 

superficial  şi  că  rezultatele  evaluării  nu  ajung  la  ei.  Un  aspect  pozitiv  îl  constituie 

demersul instituţiei de a pune la dispoziţia studenţilor un sistem de evaluare informatizat, 

şi securizat. 

• Reţinem ca  aspect  pozitiv,  implicarea  Ligii  Studenţilor  (LSG) în  procesul  de luare a 

deciziilor.  Conform celor  relatate  de studenţi,  aceştia  sunt  parte  activă  a  comisiei  de 

cazare,  alături  de  organele  de  conducere  ale  instituţiei,  activitatea  studenţilor  fiind 

prezentă şi în alte sectoare. 

• În conformitate cu prevederile legislative în vigoare cu privire la reprezentativitatea  în 

proporţie de 25% a studenţilor în structurile de decizie ale instituţiei şi cu IP.A.1.2.1., 

observăm că aceste prevederi sunt respectate. Studenţii fac parte din consiliile facultăţilor 

şi senatul universităţii, din comisiile de specialitate ale acestor structuri, alegerile pentru 

studenţi fiind organizate de către Liga Studenţilor.

Analizând  în  ansamblu  situaţia  instituţiei,  considerăm  că  aceasta  poate  primi  un  aviz 

favorabil  din  partea  comisiei,  mai  ales  dacă  va  continua  reformele  deja  începute  şi  în  alte 

sectoare,  în  special  în  ceea  ce  priveşte  dotările.  Există  o  bună  colaborare  între  instituţie, 

administraţia locală şi mediul antreprenorial care facilitează integrarea studenţilor pe piaţa forţei 



de muncă, după terminarea studiilor. Studenţii sunt membrii activi ai comunităţii academice şi 

participă la procesele decizionale ale instituţiei. 

12 iunie 2008, Galaţi
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